



អង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញក្នុងតុលាការកម្ពុជា

Extraordinary Chambers in the Courts of Cambodia
Chambres extraordinaires au sein des tribunaux cambodgiens

**ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ**

Kingdom of Cambodia
Nation Religion King

Royaume du Cambodge
Nation Religion Roi

ថ្ងៃទី០២ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

**សហចៅក្រមរាយការណ៍ជាក់ស្តែងរាយការណ៍របស់ខ្លួន
ស្តីពីមុខងារនៅសេសសល់ពាក់ព័ន្ធនឹងជនរងគ្រោះ**

នៅថ្ងៃនេះ សហចៅក្រមរាយការណ៍ស្តីពីមុខងារនៅសេសសល់ពាក់ព័ន្ធនឹងជនរងគ្រោះ គឺលោក
ចៅក្រម យូ ឧត្តរា និង លោកស្រីចៅក្រម Claudia Fenz បានដាក់ជូនរបាយការណ៍ដែលមានមតិយោបល់
និងអនុសាសន៍នានា ស្តីពីគំនិតផ្តួចផ្តើមសម្របនានាពាក់ព័ន្ធនឹងជនរងគ្រោះនៃរបបខ្មែរក្រហម ដែល
អ.វ.ត.ក អាចបំពេញជាផ្នែកនៃមុខងាររបស់ខ្លួនដែលនៅសេសសល់។

នាឱកាសនេះ មានការប្រគល់ជូនរបាយការណ៍ផ្លូវការដល់ឯកឧត្តម ក្រាញ៉ូ តូនី ប្រធានស្តីទី
ការិយាល័យរដ្ឋបាល និងលោក Knut Rosandhaug អនុប្រធានការិយាល័យរដ្ឋបាល និងដោយមានវត្តមាន
ពីលោក ហង្ស វណ្ណៈ ប្រធានអង្គភាពគាំពារជនរងគ្រោះ នៅអង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញ។

លោកចៅក្រម យូ ឧត្តរា បានកោតសរសើរការិយាល័យរដ្ឋបាល ចំពោះការចាប់ផ្តើមដំណើរការនេះ និងបាន
ថ្លែងអំណរគុណដល់អ្នកចូលរួមចំណែកនានាដែលបានដាក់សារណាដ៏មានតម្លៃរបស់ខ្លួន៖ “យើងទទួលបាន
នូវការលើកទឹកចិត្ត តាមរយៈការបង្ហាញនូវការចាប់អារម្មណ៍យ៉ាងទូលំទូលាយ។ រៀងឱកាសនេះ ខ្ញុំសូម
លើកទឹកចិត្តភាគីពាក់ព័ន្ធដទៃទៀត ដោយរម្ងឹកប្រាប់ពួកគាត់ថា ពួកគាត់នៅមានឱកាស និងពេលវេលាក្នុង
ការចូលរួមចំណែកក្នុងដំណើរការនេះ ដោយសារតែដំណើរការនេះទើបតែចាប់ផ្តើមប៉ុណ្ណោះ។” ចៅក្រម យូ
ឧត្តរា បានបន្ថែមទៀតថា សន្ទុះជុំវិញជនរងគ្រោះ អាចជា “យុត្តិសាស្ត្រដ៏គួរឱ្យរំភើបមួយសម្រាប់តុលាការ
នាពេលអនាគត”។

លោកស្រីចៅក្រម Claudia FENZ បានកោតសរសើរចំពោះសមិទ្ធិផលរបស់ អ.វ.ត.ក ពាក់ព័ន្ធនឹងជនរងគ្រោះ៖ អ.វ.ត.ក អាចមានមោទនភាពចំពោះគម្រោងនៃការចូលរួមរបស់ជនរងគ្រោះ ការតំណាង និងសំណងដែលខ្លួនបានបង្កើតឡើង។ វាមានលក្ខណៈពិសេស និងមានការទទួលស្គាល់យ៉ាងទូលំទូលាយថាជាសមិទ្ធិផលដ៏សំខាន់មួយ។ ខ្ញុំជឿជាក់ថា ដំណាក់កាលនៅសេសសល់របស់ អ.វ.ត.ក ទទួលស្គាល់ដោយខ្លួនឯងថាជាការចូលរួមចំណែកដល់ដំណើរការព្យាបាលរបួសស្នាមរបស់ជនរងគ្រោះ និងការជម្រុញជាទ្រង់ទ្រាយធំដល់ការផ្សះផ្សារជាតិ។ ជាថ្មីម្តងទៀត នៅពេលនេះ អ.វ.ត.ក អាចជាអ្នកនាំផ្លូវ តាមរយៈការបន្តចូលរួមយ៉ាងសកម្មជាមួយជនរងគ្រោះ ភាគីពាក់ព័ន្ធ និងប្រជាជនជាទូទៅ។ មានយុត្តិសាស្ត្រតិចតួចសម្រាប់ករណីនេះ ដែលធ្វើឱ្យវាក្លាយជាកិច្ចការកាន់តែមានអត្ថន័យបន្ថែមទៀត”។

ឯកឧត្តម ក្រាញ៉ូ តូនី និងលោក Knut ROSANDHAUG ស្នាមនីចំពោះរបាយការណ៍របស់សហចៅក្រមរបាយការណ៍ និងបានថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងស្មោះសរដល់អ្នកចូលរួមចំណែកទាំងអស់ ចំពោះការចូលរួមយ៉ាងសកម្ម និងសារណារបស់ពួកគាត់។ ប្រធានស្តីទីការិយាល័យរដ្ឋបាល និងអនុប្រធានការិយាល័យរដ្ឋបាល បានគូសបញ្ជាក់អំពីការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់ អ.វ.ត.ក ក្នុងការផ្សព្វផ្សាយសម្តែងរបស់ជនរងគ្រោះដោយសារឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិ លើកទឹកចិត្តភាគីពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ឱ្យនៅបន្តចូលរួមជាមួយគំនិតផ្តួចផ្តើមនេះ និងរង់ចាំតាមដាននូវការវិវឌ្ឍន៍ថ្មីៗបន្ថែមទៀត។ ប្រធានស្តីទីការិយាល័យរដ្ឋបាល និងអនុប្រធានការិយាល័យរដ្ឋបាលមានប្រសាសន៍ថា “យើងយល់ស្របជាមួយនឹងសហចៅក្រមរបាយការណ៍ដែលថាដំណាក់កាលថ្មីដ៏គួរឱ្យចាប់អារម្មណ៍នៅក្នុងប្រវត្តិសាស្ត្រនៃ អ.វ.ត.ក បានចាប់ផ្តើមបើកចំហចាប់ពីពេលនេះតទៅ”។

សារៈសំខាន់៖ នៅថ្ងៃទី០២ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២១ ការិយាល័យរដ្ឋបាលបានចាត់តាំងលោកចៅក្រម យូ ឧត្តរា និងលោកស្រីចៅក្រម Claudia Fenz ជាសហចៅក្រមរបាយការណ៍ ដើម្បីពិនិត្យទៅលើ [សេចក្តីព្រាងកិច្ចព្រមព្រៀងបន្ថែម](#) ទៅលើកិច្ចព្រមព្រៀងរវាងអង្គការសហប្រជាជាតិ និងរាជរដ្ឋាភិបាល ស្តីពីការរៀបចំអន្តរការ និងការបញ្ចប់ការងាររបស់អង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញ។ ជាពិសេស ការិយាល័យរដ្ឋបាលបានស្នើសុំឱ្យសហចៅក្រមរបាយការណ៍ដាក់ជូនរបាយការណ៍មួយដែលមានមតិយោបល់ និងអនុសាសន៍របស់ខ្លួនអំពីការចាត់វិធានការសមស្រប និងប្រកបដោយអត្ថន័យ ចំពោះជនរងគ្រោះនៃរបបខ្មែរក្រហម នៅក្នុងយុត្តាធិការរបស់ អ.វ.ត.ក។

សហចៅក្រមរបាយការណ៍បានចេញ [ការអំពាវនាវឱ្យមានការចូលរួមចំណែកជាគំនិត](#) ជាចំហមួយ ដើម្បីប្រមូល “គំនិតឱ្យបានទូលំទូលាយតាមដែលអាចធ្វើបាន”។ មតិយោបល់ដែលដាក់ជូន ត្រូវបាន យកមកពិភាក្សានៅក្នុងរបាយការណ៍របស់ខ្លួន។

ការសម្តែងទៅមុខ៖ ព្រះករុណាព្រះបាទ នរោត្តម សីហមុនី ព្រះមហាក្សត្រនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានឡាយព្រះហស្តលេខាប្រកាសឱ្យប្រើកិច្ចព្រមព្រៀងបន្ថែម នៅថ្ងៃទី០៩ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១ បន្ទាប់ ពីរដ្ឋសភា និងព្រឹទ្ធសភាបានអនុម័ត។ អ.វ.ត.ក នឹងចាប់ផ្តើមមុខងារដែលនៅសេសសល់របស់ខ្លួនជា ផ្លូវការសម្រាប់រយៈពេលបីឆ្នាំដំបូង ក្រោយពេលបំពេញកិច្ចដំណើរការនីតិវិធីតាមផ្លូវតុលាការចប់សព្វ គ្រប់។

ដើម្បីបំពេញទៅតាមកិច្ចព្រមព្រៀងបន្ថែម និងអនុសាសន៍របស់សហចៅក្រមរបាយការណ៍ អ.វ.ត.ក មានបំណងរៀបចំសិក្ខាសាលា/សន្និសីទមួយ នៅក្នុងខែឧសភា ឆ្នាំ២០២២ ដើម្បីឱ្យមានការពិភាក្សា បែបបរិយាប័ន្នរវាងជនរងគ្រោះ ដៃគូ និងភាគីពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ស្វែងរកវិធីសាស្ត្រមួយដើម្បីដំណើរការ ទៅមុខ។ ព័ត៌មានបន្ថែមអំពីព្រឹត្តិការណ៍នេះនឹងប្រកាសជូនក្នុងពេលសមស្រប។

លក្ខខណ្ឌការងារសម្រាប់មន្ត្រីគ្រប់គ្រងកម្មវិធី មជ្ឈមណ្ឌល និងមន្ត្រីសម្របសម្រួល សម្រាប់ព្រឹត្តិការណ៍ នោះមានផ្សព្វផ្សាយនៅលើ [គេហទំព័រ UNAKRT](#)។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖

លោក នេត្រ ភក្ត្រា
ប្រធានផ្នែកកិច្ចការសាធារណៈ និងជាអ្នកនាំពាក្យ
ទូរស័ព្ទ៖ +៨៥៥ (០) ១២ ៤៨៨ ១៥៦
អ៊ីមែល៖ neth.phektra@eccc.gov.kh